

Highlights from the Process of Founding the Wild Bird Society of the ROC  
(Now known as the Taiwan Wild Bird Federation)

-1988/4/10 Application submitted to the Ministry of the Interior to found the Wild Bird Society of the Republic of China.

-1998/5/9 The Ministry of the Interior approves the founding, setting a record for the fastest approval among civic organizations.

-Guo Da-ren, serves as chairperson of the preparatory committee of the Wild Bird Society of the Republic of China and Ceng Mei-li is Chief Secretary.

-1988/7/31 The organization known as the Wild Bird Society of the Republic of China is officially founded. It was established is to unite the various local bird societies to enable them to have a greater strength and momentum to promoting ecological conservation work. The guiding purpose is to foster the appreciation, observation, and study of the ecological habits of wild birds, as well as to actively protect the conservation of wild bird resources.

-1988/9/1 The first issue of the *Periodical of the Wild Bird Society of the ROC* was published. At that time, there were 656 members.

-In February 1989, the name of the monthly magazine was officially changed to *Feather* by vote held amongst the organization's Board of Directors and Supervisory Council.

-1989/6/18 Academia Sinica held the first Taiwan Bird Conservation Symposium

-1989/8/19~20 First Primary Guide Camp held.

中華民國野鳥學會創會集錦

- ◇ 1988/4/10 向內政部申請籌組“中華民國野鳥學會”。
- ◇ 1998/5/9 內政部核準籌組，創人民團體中核准最快的紀錄。
- ◇ 中華民國野鳥學會籌備會主任委員郭達仁、主任秘書曾美麗。
- ◇ 1988/7/31 中華民國野鳥學會誕生，成立目的在期望聯合全國鳥類團體後有最大的力量和聲勢，能夠推行生態保育工作。宗旨為欣賞、觀察、研究野生鳥類之生態習性，並積極保護野生鳥類之資源。
- ◇ 1988/9/1 《中華民國野鳥學會》通訊創刊號出版，當時會員計 656 人
- ◇ 1989/2 月刊名稱經理監事票選，正式改名《中華飛羽》
- ◇ 1989/6/18 假中研院舉辦第一屆台灣鳥類保育研討會
- ◇ 1989/8/19~20 舉辦第一屆初級嚮導營



Source: *Feather 10<sup>th</sup> Anniversary Edition (1998)*

<https://www.bird.org.tw/sites/default/files/field/file/download/%E4%B8%AD%E8%8F%AF%E9%A3%9B%E7%BE%BD-1998-7-119.pdf>